



Musée Holocauste Montréal
Montreal Holocaust Museum

Déclaration du Musée de l'Holocauste Montréal sur l'invasion de la Russie en Ukraine

Dimanche 27 février 2022

Le Musée de l'Holocauste Montréal condamne l'invasion de la Russie en Ukraine et exprime sa solidarité envers ses citoyens et citoyennes et les communautés ukrainiennes du Canada.

Les fausses motivations derrière cette offensive, basées sur des revendications de « dénazification » et l'accusation injustifiée que les autorités ukrainiennes commettent un génocide sont particulièrement néfastes pour un pays qui compose toujours avec les conséquences de l'Holodomor.

Nous saluons les gouvernements du Québec et du Canada pour leur réponse rapide, pour leur imposition de sanctions et pour leurs efforts en vue d'offrir un refuge aux Ukrainiens et Ukrainiennes obligé.e.s de fuir leur pays.

The Montreal Holocaust Museum's Statement about Russia's Invasion of Ukraine

Sunday, February 27, 2022

The Montreal Holocaust Museum condemns Russia's invasion of Ukraine and expresses solidarity with its citizens and Ukrainian communities in Canada.

The reasons invoked to justify this attack are unfounded and harmful. Falsely accusing Ukrainian authorities of committing genocide is an insult to the history and memory of the Holodomor. Justifications of the invasion based on false claims about the "denazification" of Ukraine, a country that has chosen democracy, reveal the dangerous intentions behind this attack.

We applaud the governments of Canada and Quebec for their efforts to provide refuge to Ukrainians forced to flee their homes.

Contact : Sarah Fogg, Cheffe Communications / Head of Communications
sarah.fogg@museeholocauste.ca | 514-240-7357